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Az MCSE rendes közgyűlése
2008. évi rendes közgyűlésünket az Óbudai 

Művelődési Központban tartottuk, április 
19-én. A közgyűlésen 86 fő vett részt. Elnö
künk, Kolláth Zoltán a közgyűlés megnyi
tását követően röviden beszámolt az elmúlt 
egy év eredményeiről, így a fényszennye
zés elleni küzdelem sikereiről, valamint az 
elmúlt év legfontosabb eseményeiről, utalva 
arra, hogy ezekről részletesen a Titkársági 
beszámoló ad részletes tájékoztatást. Ezután 
felkérte a megjelenteket, adózzunk egyper
ces néma felállással az Egyesület elmúlt egy 
év során elhunyt tagjaira emlékezve.

Schalk Szilvia átveszi a Kulin-emlékérmet Kolláth Zoltántól

A tiszteletadást követően bejelentette, 
hogy az elhunyt Schalk Gyula kapta idén az 
MCSE és a TIT által közösen alapított Kulin 
György Emlékérmet. A posztumusz átadás 
során a kitüntetett lánya, Schalk Szilvia 
köszönte meg az MCSE tagjainak a díjat. 
Ezután Mátis András emlékezett meg rövi
den egykori munkatársáról, Schalk Gyulá
ról, aki nem csupán a budapesti nagyplane
tárium indulásánál bábáskodott, hanem már 
az első magyar kisplanetárium munkájából 
is alaposan kivette részét.

Schalk Gyula (balra) és Kulin György az épülő Budapesti 
Planetárium előtt (1976)

Titkársági beszámold

Kolláth Zoltán a Közgyűlés levezető elnö
keként felkérte Mizser Attila főtitkárt, hogy 
a Titkárság nevében számoljon be az Egye
sület elmúlt évi tevékenységéről. Ennek 
során Mizser Attila ismertette a 2007-es 
Közhasznúsági jelentést, benne az MCSE 
elmúlt évi legfontosabb programjainak, 
eredményeinek ismertetésével. Ezt követően 
kitért az MCSE és a Polaris Csillagvizs
gáló 2008-as terveire. A 2008. évi első 
közgyűléshez hasonlóan ismét tájékoztatott 
arról, hogy Sárneczky Krisztián titkár az 
MCSE főállású munkatársa lett, valamint 
a Fővárosi Főügyészség vizsgálatát követő 
Alapszabály-módosításról és a 2008. évi 
első Közgyűlésen megválasztott Számvizs
gáló Bizottság összetételéről (Dienes Péter 
elnök, Spányi Péter és Turzó Péter bizott
sági tagok). A Titkársági beszámolót a Tit
kárság előzőleg, április 17-i ülésén hagyta 
jóvá, amit az elnök a beszámolót követően 
a Közgyűlés elé szavazásra bocsátott. (A 
közhasznúsági beszámoló az MCSE honlap
ján olvasható). A megjelentek a Titkársági 
beszámolót 74 igen, 0 nem és 3 tartózkodás 
mellett elfogadták.
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A Számvizsgáló Bizottság jelentése

Az elnök a Titkársági beszámolót követően 
felkérte Dienes Pétert, a Számvizsgáló 
Bizottság elnökét, éves jelentésük megté
telére. Egyúttal tájékoztatta a Közgyűlést,

hogy a Számvizsgáló Bizottság az Alapsza
bály XXI/4. pontja értelmében a jelentést a 
Közgyűlés hagyja jóvá. Dienes Péter a jelen
tés közzétételekor tájékoztatta a Közgyűlést, 
hogy a Számvizsgáló Bizottság a jelentést 
2008. április 18-i ülésükön tárgyalták meg, 
s azt a Közgyűlésnek elfogadásra javasolták. 
A Számvizsgáló Bizottság e jegyzőkönyvhöz 
mellékelt jelentése megállapította, hogy az 
Egyesület működésében nem észlelt sza
bálytalanságot, az Egyesület tevékenysége a 
rendelkezésre bocsátott iratok alapján a tör
vényességi elvárásoknak megfelelt. Az elnök 
a jelentés elfogadását szavazásra bocsátott, 
s azt a jelenlévő tagok 72 igen, 0 nem és 
3 tartózkodás mellett elfogadta (2 fő nem 
szavazott).

Hozzászólások

A Közgyűlésen elhangzott hozzászólások a 
székhely címére, a tagsági formákra vonat
kozott. A székhely címével kapcsolatban 
elhangzott kérdés az volt, hogy miért a Bar
tók Béla út kerül még mindig megjelölésre, 
miért nem a Polaris Csillagvizsgáló. Válaszá
ban az elnök és a főtitkár elmondta, a Poláris 
Csillagvizsgáló nem az Egyesület tulajdona. 
Montvai László hozzászólásában javasolta 
egy olyan tagsági forma bevezetését, amely 
a családtagok számára úgy teszi lehetővé az 
egyesületi tagságot, hogy a tagnak ne járjon 
az illetmény. Az elnök válaszában elmondta, 
az Elnökség foglalkozni fog a javaslattal.

A tisztségviselők megválasztása a 
2008-2012 közötti időszakra

Az elnök a hozzászólásokat követően fel
kérte Heitler Gábort, az Elnökség 2/2008. sz. 
határozata alapján felállított Jelölőbizottság 
elnökét, hogy ismertesse a jelöltek sze
mélyét. Ezt követően az elnök felkérte a 
Jelölőbizottság tagjait (Heitler Gábor elnök, 
Molnár Péter és Görgei Zoltán), hogy alkos
sanak a tisztújítás idejére Szavazatszámláló 
Bizottságot. A felkértek a jelölést elfogadták, 
a Közgyűlés pedig 73 igen, 0 nem és 4 tar
tózkodás mellett felkérte őket a feladatra.
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Ezután Heitler Gábor az elnök felkérésére 
ismertette a szavazás menetét. Miután a 
Közgyűlés tagjai Keszthelyi Sándort java
solták jelöltnek elnökségi tagságra, ám ő a 
jelölést nem fogadta el, a lista kibővítésére, 
megváltoztatására nem került sor, azt a 
Közgyűlés egyhangúlag jóváhagyta. Ezután 
Kolláth Zoltán az Elnökség és a Titkárság 
nevében lemondott megbízatásáról, majd 
megkezdődött az Alapszabály XIII/2. pontja 
alapján a titkos szavazás az elnök, az alel- 
nök, a Titkárság és az Elnökség tagjairól.

A választási eredmények alapján (77 sza
vazásra jogosult közül 63 leadott szava
zat érkezett, amiből 57 volt érvényes) a 
Közgyűlés (zárójelben a kapott szavazatok 
számával) az MCSE elnökének dr. Kolláth 
Zoltánt (57), alelnökének dr. Hegedűs Tibort 
(57), főtitkárának Mizser Attilát (57) kérte 
fel. Az Elnökség további tagjai: Balaton 
László (52), Boros-Oláh Mónika (45), Horvai 
Ferenc (54), Horváth Tibor (56), Keresztúri 
Ákos (55), Kiss László (52), Nyerges Gyula 
(54), Sárneczky Krisztián (52), dr. Szatmáry 
Károly (51), Tepliczky István (50) és Trupka 
Zoltán (44) lettek (a jelöltek közül nem lett 
tag a 41 szavazatot kapott Pete Gábor, mivel 
az Elnökség létszámát az Alapszabály leg
feljebb 14 főben szabja meg). A Titkárság 
további tagja lett Sárneczky Krisztián és 
Tepliczky István.

Miután Heitler Gábor kihirdette az ered
ményt, Csizmadia Szilárd gratulált az új 
Elnökségnek, ugyanakkor javasolta, hogy a 
Közgyűlés határozatban mondjon köszöne
tét a régi Elnökségnek, s ezt a Meteorban is 
tegyék közzé. Kolláth Zoltán megköszönve a 
hozzászólást, szavazásra bocsátotta az aláb
bi határozatot, amit a Közgyűlés egyhan
gúlag elfogadott (4 fő nem szavazott).

„2/2008. sz. határozat (73 igen, egy
hangúlag): Az MCSE 2004-2008 között 
hivatalban lévő Elnöksége munkájának 
elismeréséről.

1. A Magyar Csillagászati Egyesület Köz
gyűlése köszönetét fejezi ki az Elnökség 
2004-2008-ban hivatalban lévő tagjainak az 
Elnökségben végzett munkájáért.”

Ezután Kolláth Zoltán és Mizser Attila

megköszönték a Közgyűlés bizalmát. Kol
láth Zoltán hozzátette, egyik legfontosabb 
közelgő feladatunk a Csillagászat Nemzet
közi Evének megfelelő megrendezése és 
lebonyolítása lesz. Ezzel kapcsolatban fel
kérte Oláh Katalint, az MTA KTM CSKI 
munkatársát, a Csillagászat Nemzetközi Éve 
programok magyarországi szervezőjét, tartsa 
meg előadását.

A Csillagászat Nemzetközi Éve

Oláh Katalin előadásában hangsúlyozta, az 
MCSE-vel kiváló az együttműködés a prog
ram előkészítésekor, amiért ezúton mond 
köszönetét. Előadásában elmondta, Mizser 
Attila javaslatára nagyon színes program 
készül, s valamennyi hónapra terveznek 
egy-egy „csillagászat napját”, melyen az 
adott napi évfordulóról is meg lehet országo
san emlékezni. A listára még várnak javas
latokat, a már kijelölt évfordulókat Oláh 
Katalin előadásában bemutatta.

A Világegyetem három dimenzióban

Oláh Katalin ismertetőjét Kolláth Zoltán 
előadása követte. Az elnök az egyre terjedő 
3D-s fotózás lehetőségeit, illetve lehetsé
ges csillagászati alkalmazásait mutatta be, 
míg a Közgyűlés résztvevői speciális szem
üvegen át, három dimenzióban láthatták a 
különböző földi felvételek mellett a bolygó
testek változatosságát, illetve a Világegye
tem egyéb objektumainak (galaxisok, ködök) 
térbeli kiterjedését.

Horvai Ferenc
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